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PROTOKÓŁ V/2023 

Z  ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI  

OSIEDLA  STAROMIEJSKIEGO   

28  MARCA 2023 ROKU 

 

I.Lichocka - przewodnicząca Zarządu Osiedla Staromiejskiego otworzyła zebranie.  

W I terminie brak wymaganego kworum, zatem drugie zebranie odbędzie się o godzinie 

17.15. 

W II terminie w zebraniu uczestniczy 18 mieszkańców.  

 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Staromiejskiego przedstawiła porządek obrad, stanowiący - 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2 

I.Lichocka – przedstawiła sprawozdanie z działalności zarządu Osiedla Staromiejskiego za 

2022 rok. Sprawozdanie stanowi - załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Mieszkańcy nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.  

 

Ad. 3.  

I.Lichocka - przedstawiła Uchwałę Nr 1/2023 zebrania Osiedla Staromiejskiego w sprawie 

podziału środków finansowych przeznaczonych na działalność osiedla. Propozycje 

wydatkowania środków na 2023 rok mieszkańcy przegłosowali jednogłośnie. 

Uchwała Nr 1/2023 stanowi – zał. 3 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 4. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła informacje na 

temat planowanych inwestycji w 2023 roku: 

planowane dochody budżetu na 2023 rok wynoszą 122.820.584,48 zł, planowane wydatki 

budżetu wynoszą 119.795.734,11 zł. Natomiast dochody majątkowe zaplanowano w 

wysokości 32.807.451,00 zł.  

W ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Gmina będzie realizować takie projekty 

jak: 

- zagospodarowanie terenów nadwiślańskich, 

- zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni (Nasycalnia Sportu, inwestycja realizowana 

etapami), 
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- budowa tężni na Skwerze H. Szarego, koło Muzeum, zakończenie realizacji 05.2023 r.  

W 2023 roku będą też realizowane:  

- ścieżka rowerowa wzdłuż ul. Leśnej wraz z wymianą oświetlenia na ledowe, 

- Zarząd Dróg Wojewódzkich jest na etapie wykonania dokumentacji technicznej na budowę 

ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Garbary jak również na wykonanie nowej nawierzchni ulicy 

Garbary z dwoma rondami. Jedno rondo powstanie przy wyjeździe z ul. Sportowej w  

ul. Garbary, a drugie na obecnym skrzyżowaniu ul. Ugory – ul. Leśnej – ul. Powstańców. Co 

do naprawy ul. Leśnej, to Gmina jest na etapie prowadzenia rozmów.  

- Gmina ogłosiła przetarg na budowę nawierzchni ul. Kujawskiej, na odcinku od torów 

kolejowych do ul. Haskiej (od ul. Haskiej do ul. Rzymskiej odcinek jest już wykonany).  

- Gmina przystąpiła do opracowania projektu budowy ulic min. pomiędzy ulicą Lipowa, a 

Młyńską i ulic przyległych.  

Ponadto poinformowała, że 9.03.2023 r. o godz. 17.00 w Soleckim Centrum Kultury 

mieszkańcy odbyły się konsultacje społeczne dot. „Planu Zrównoważonej Mobilności dla 

Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego – SUMP BydOF”. 

 

Mieszkaniec zadał pytanie czy jest możliwość wykonania ścieżki rowerowej również po 

drugiej stronie ul. Lęśnej.  

 

I.Konopa – Dyrektor WIiPP – odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości na dzień 

dzisiejszy, ścieżka zostanie wybudowana po jednej stronie ul. Leśnej.   

Pani Dyrektor WIiPP – przedstawiła informacje na temat inwestycji planowanych na 

Osiedlu Staromiejskim w br.: 

- przebudowy drogi wewnętrznej (nawierzchni jezdni i chodników wraz z odwodnieniem — 

kanalizacji deszczowa włączona do istniejącej sieci kanalizacji deszczowej w ul. św. 

Stanisława. Wykonawcą robót budowlanych jest ZGK Sp. z o.o. Termin zakończenia robót to 

23.06.2023 r.  

- zagospodarowanie skweru gen. Antoniego Hedy – Szarego wraz z budową tężni solankowej 

(I etap). Wykonawcą zadania jest firma z Płocka. Przedmiot umowy obejmuje budowę tężni 

solankowej wraz z elementami zagospodarowania terenu i niezbędną infrastrukturą 

towarzyszącą w ramach zadania „Zagospodarowanie skweru gen. Antoniego Hedy-Szarego 

wraz z budową tężni solankowej", w następującym zakresie - budowa tężni solankowej wraz 

ze zbiornikiem podziemnym; - wykonanie instalacji wodno-kanalizacyjnej oraz instalacji 

elektrycznej do zasilania tężni; - utwardzenie terenu z kostki betonowej; - montaż elementów 
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małej architektury (8 szt. ławek z oparciem, 2 szt. koszy na śmieci oraz 2 szt. tablic 

informacyjno - regulaminowych). Termin realizacji inwestycji do 26.05.2023 r.  

- wykonanie prac konserwatorskich budynku Szkoły Muzycznej I Stopnia w Solcu 

Kujawskim. Nie jest jeszcze podpisana umowa ani nie zabezpieczono środków na ten cel, 

staramy się pozyskać środki zew. i w ubiegłym roku złożyliśmy wniosek o dofinansowanie na 

wykonanie prac konserwatorskich. Do tej pory nie ma wyników. Gmina złożyła wniosek o 

dofinansowanie na wykonanie prac konserwatorskich całego budynku z środków z 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Rządowy Program Odbudowy Zabytków. Czekamy na 

rozstrzygnięcie.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła informacje na 

temat wyższych stawek za ogrzewanie, które od 1.01.23 r. ogółem wzrosły od 70 do 100 %.  

Od 1.04.2023 r. Gmina wprowadzi w swoich zasobach korekty stawek centralnego 

ogrzewania.   

Pani B. Białkowska przedstawiła informację w sprawie pisma, jakie Burmistrz skierował do 

Konwentu Burmistrzów i Konwentów Wójtów. W ww. piśmie wnioskowano o zmniejszenie 

wysokości podatku Vat z 23% do 5%, przekazanie rekompensaty / dopłat przedsiębiorstwom 

energetycznym, co spowoduje zmniejszenie stawki za ciepło dla mieszkańców. Jednak 

przepisy powinny obowiązywać nie tylko w 2022 r., ale także w kolejnych latach, tak aby 

przedsiębiorcy i mieszkańcy mogli przygotować się do nowych wyzwań związanych z 

energie elektryczną i cieplną.  

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot. : 

- konieczności wycięcia suchych topoli w ul. Garbary, w pobliżu przejścia dla pieszych i 

ścieżki rowerowej, 

C. Ball – Dyrektor WUM – ul. Garbary jest drogą wojewódzką, ZDW wystosował do 

Urzędu wniosek z prośbą o wycinkę tych drzew. Zgodnie z przyjętym harmonogramem będą 

dokonywać wycinki przy drogach wojewódzkich, tam gdzie jest to konieczne.  

 

- naprawienia dziur w chodnikach m.in. w ul. Dworcowej w pobliżu ZSOiZ, 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że naprawy są wykonywane na bieżąco, często 

zdarza się że mieszkańcy wjeżdżając na chodniki autami niszą je. Zapadliska w chodnikach 

zagrażające bezpieczeństwu także są na bieżąco usuwane.   

 

- prośby o zagospodarowanie zielenią placu pomiędzy blokami Dworcowa 13, a 11. 
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C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że zagospodarowanie zieleni, w tym nowe 

nasadzenia na terenie miasta rozpocznie się wraz z początkiem kwietnia br. Aktualnie trwa 

procedura przetargowa na wybór Wykonawcy.   

 

- konieczności naprawienia nierówności wjazdu pomiędzy blokami przy ul. Boh. Września 4, 

a 6.  

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że są w tym miejscu 2 nierówności, które się 

odnawiają co jakiś czas. Urząd rozpoczął równanie dróg na terenie Gminy i te dziury zostaną 

też uwzględnione.  

 

- konieczności zamontowania przechodniej kamery monitorującej np. wiatę śmietnikową przy 

ul. Dworcowej, pod którą sukcesywnie są zwożone odpady np. stare opony samochodowe.  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że na terenie 

Gminy jest kilka takich wiat śmietnikowych, pod które zwożone są inne odpady np. 

wielogabarytowe, m.in. przy ul. Sienkiewicza, Boh. Września, Dworcowej. Ważne, abyśmy 

się wspólnie kontrolowali, zwracali uwagę na innych czy składają deklaracje na odbiór 

odpadów, czy sami dopełniamy tego obowiązku i abyśmy dbali wspólnie o porządek.  

W sprawie odpadów wielogabarytowych, odpowiedzi udzielił Pan W. Elszyn - Kierownik 

Działu Gospodarki Komunalnej, informując, że można oddać nieodpłatnie ich tyle do 

zakładu ile jest potrzeba (nie ma ograniczenia wagowego ani ilościowego) Przypomniał, że 

PSZOK jest miejscem do przyjmowania odpadów od mieszkańców czyli odpadów 

pochodzących z gospodarstw domowych. Jedyne limity jakie obecnie obowiązują w PSZOK 

– u dot. przyjmowania opon samochodowych, które można oddać do 8 sztuk na nieruchomość 

/ rocznie. Są też limity na odpady poremontowe i tu 1 m3 tych odpadów przysługuje na każdą 

nieruchomość / rocznie, nieodpłatnie. Natomiast każdy kolejny metr zostanie przyjęty, ale już 

odpłatnie.    

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – dodała, że osoby zamieszkujące na 

działkach wnoszą opłatę za gospodarowanie odpadami do zarządu ogrodów działkowych. 

Wnoszą opłatę, która naliczana jest nie od osoby, a od ilości odpadów. Zarząd ogrodów 

działkowych rozlicza się z odpadów bezpośrednio z ZGK Sp. z o.o. na podstawie zawartej 

umowy.  

 

- konieczności postawienia małego amfiteatru np. na terenie przy Muzeum, gdzie ma powstać 

mini tężnia.  
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że jest to słuszny 

pomysł, ale nie ma na ten moment planów w tym kierunku. Trwają rozmowy ze Starostwem 

Powiatowym mające na celu pozyskanie przez Gminę sali gimnastycznej znajdującej się przy 

Szkole Muzycznej i zagospodarowanie jej na salę koncertową.  

 

W sprawie ul. Targowej (odcinka nowo wybudowanego), zgłoszono wnioski dot.: 

- brak oświetlenia, 

- brak bezpiecznego przejścia na ścieżkę rowerową, 

- aut poruszających się z dużą prędkością,  

- określenia nazwy tej ulicy, 

-  braku koszy na śmieci, 

- składowania powalonych drzew,  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że sprawdzimy czy 

otrzymane środki były konkretnie dedykowane np. tylko na budowę nawierzchni tej ulicy. 

Wyjaśniamy kwestie nadania nazwy tej ulicy. Postawienie koszy na śmieci jest jak 

najbardziej zasadne. Co do składowania drewna, to wyjaśniła, że nie jest to teren Gminy, 

tylko prywatny.  

C. Ball – Dyrektor WUM – dodał, że jest to droga gminna posiadająca swój numer 

porządkowy. 

 

- braku znaku STOP oraz oświetlenia na przejeździe kolejowym  w ul. Łąkowej. 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że nie ma takiego 

obowiązku, ponieważ zamontowane są w tym miejscu światła pulsujące, sygnalizujące 

przejazd pociągu.  

 

- oznakowania na Palcu Jana Pawła II 

Dzielnicowy z Komisariatu Policji w Solu Kujawskim wyjaśnił, że w sprawie oznakowania 

policja wystąpiła do Komendy Wojewódzkiej o interpretacje znaku w tabliczkami dot.: 

zakazu postoju, zakazu ruchu w obu kierunkach i „nie dotyczy mieszkańców” Placu Jana 

Pawła II. Z wyjaśnień Komendy wynika, że co do zakazu poruszania się w obu kierunkach, to 

mieszkańcy Placu Jana Pawła II i służby oraz rowerzyści nie muszą się do niego stosować. 

Mieszkańcy placu mogą dojechać do swoich posesji i zatrzymać się na 15 min. w celu 

rozładunku itp. a następnie odstawić auto w miejsce do tego wyznaczone. Dotyczy to również 

pojazdów służb miejskich czy dostawców.  
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – dodała, że oznakowanie na Placu 

Jana Pawła II jest prawidłowe. Z ZDW w Bydgoszczy wynegocjowano zmianę organizacji 

ruchu, w tym nowe miejsca postojowe m.in. przy sklepie Drobex. Zmiana organizacji ruchu z 

wyznaczonymi miejscami postojowymi będzie obejmowała część drogi wojewódzkiej od ul. 

Słowackiego  aż do ul. Ułańskiej.  

 

- zaparkowanych wzdłuż ul. Długiej aut głównie właścicieli posesji, 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że jest to droga 

publiczna, na której ma prawo parkować każdy i nie można tego zabronić.  

 

 Przewodnicząca zebrania mieszkańców Iwona Lichocka podziękowała wszystkim i zamknęła 

obrady o godzinie 1815.  

 

                      Przewodnicząca 

Protokołowała                Zarządu Osiedla Staromiejskiego 

Katarzyna Ciudzińska          Iwona Lichocka  


